
Forsvars-, Samfundssikkerheds- og Beredskabsudvalget

Til: Ministeren for samfundssikkerhed og beredskab

Dato: 18. februar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FOU alm. del

Spørgsmål 149
Flere danske kommuner, Vejdirektoratet, Forsvaret og senest Københavns Universitet 
har købt og opsat overvågningskameraer fra de stærkt udskældte kinesiske producenter 
Hikvision og Dahua – kameraer, der ikke opfylder kravene i Center for Cybersikkerheds 
vejledning om cybersikkerhed i overvågningsudstyr, og som Politiets Efterretningstjene-
ste, Rigspolitiet og flere IT-sikkerhedseksperter gentagne gange har advaret imod at 
anvende. Hvad vil ministeren gøre for at sikre, at offentlige myndigheder ikke gentager 
disse problematiske indkøb? Og vil ministeren tage initiativ til, at blackliste de pågælden-
de virksomheder, ligesom en række andre lande – herunder USA og Storbritannien – 
allerede har gjort?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Alexander Ryle (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på alexander.ryle@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Jarlov
formand

1/1

Offentligt
FOU Alm.del - Spørgsmål 149

Forsvars-, Samfundssikkerheds- og Beredskabsudvalget 2024-25


